

[Text]

Hon. Miss Bégin: Yes, it is not a province. It is most probably paid through the federal government because of the status of the Northwest Territories. It is not a signed agreement with a province, in other words.

The Chairman: Any further questions of the minister?

Senator Forsey: Mr. Chairman, before we adjourn I should like to say that I am afraid my intervention earlier on with regard to Senator Bell's question may have offended the minister. I am sorry about that. I was merely trying to suggest that this was an illustration of the fact that the Senate does make some effort sometimes to represent regional interests. We are often told that we are absolutely no good at protecting regional interests. I thought we had here this afternoon an illustration of the fact that really we do do something. I did not intend in any way to reflect on anything connected with the minister's work, nor did I intend to suggest that the Government of Canada and its interests were not important. I want to make it clear that I was merely replying to a criticism often made of us and which I thought had been rather effectively answered this afternoon.

Senator Inman: Mr. Chairman, I understand that the Minister of Health and Welfare from British Columbia would like to appear before this committee. Can I make a motion to that effect?

The Chairman: If you will permit me, I shall ask the clerk to read to telegram which was sent to me as chairman of the committee.

The Clerk of the Committee:

Victoria BC 021711 PST Mar 79

To: Honourable Senator M. Lorne Bonnell

Chairman, Senate Committee on Health, Welfare and Science

The Senate

Ottawa Ont, K1A 0H4

Priority

BT

We are informed that your committee is to begin hearings on Bill C-2, the Health Sciences Fund Amendment Act, on Monday afternoon, March 5, at 4.00 p.m.

This bill has serious consequences for British Columbia's health care needs with respect to the construction now underway on the Children's Hospital in Vancouver. Our case has been before the Hon. Monique Bégin for some time, but to date our appeals, telegram, etc. have gone unanswered.

We would ask therefore, before the Senate of Canada gives consent to the passage of this ill-timed legislation, that we be allowed to present our government's argument to your committee.

[Traduction]

L'honorable Mlle Bégin: Oui, car il ne s'agit pas d'une province. Il y a de fortes chances qu'elle soit payée par le gouvernement fédéral à cause du statut des Territoires du Nord-Ouest. Autrement dit, ce n'est pas une entente signée avec une province.

Le président: D'autres questions?

Le sénateur Forsey: Monsieur le président, avant de lever la séance, je voudrais dire ceci: j'ai bien peur que l'intervention que j'ai faite un peu plus tôt à propos de la question du sénateur Bell n'ait offensé le ministre. J'en suis désolé. Je voulais simplement signaler que le Sénat essaye parfois de représenter les intérêts régionaux, car on l'accuse souvent de ne pas le faire. Cet après-midi, nous avons eu la preuve du contraire. Je ne voulais pas critiquer le travail du ministre, ni prétendre que le gouvernement du Canada et ses intérêts n'étaient pas importants. Je ne faisais que répondre à une critique que l'on nous fait souvent. On a bien montré cet après-midi que cette critique est sans fondement.

Le sénateur Inman: Monsieur le président, je crois comprendre que le ministre de la Santé et du Bien-être de la Colombie-Britannique désirerait comparaître devant ce Comité. Puis-je faire une motion à ce sujet?

Le président: Si vous me permettez, je vais demander au greffier de lire un télégramme qui m'a été envoyé en tant que président du comité.

Le greffier du Comité:

Victoria (C.B.) 021711 PST Mars 1979

A: L'honorable sénateur Lorne Bonnell

Président du comité sénatorial de la santé, du bien-être et des sciences

a/s du Sénat

Ottawa (Ontario) K1A 0H4

Priorité

BT

On nous avise que votre Comité doit commencer les audiences sur le bill C-2, loi modifiant la Loi sur la Caisse d'aide à la santé, le lundi 5 mars à 16 heures.

Ce bill est lourd de conséquences pour ce qui est les soins médicaux en Colombie-Britannique notamment en ce qui concerne la construction déjà commencé d'un hôpital pour enfants à Vancouver. Nous avons déjà depuis un certain temps, exposé le problème à l'honorable Monique Bégin, mais nous n'avons jusqu'à maintenant reçu aucune réponse malgré nos appels, nos télégrammes, etc.

Par conséquent nous demandons de pouvoir, avant que le Sénat adopte ce projet de loi regrettable, présenter les arguments de notre gouvernement à Votre comité, et ce dans l'intérêt des soins médicaux en Colombie-Britannique.